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    Naar aanleiding van voorstellen voor wijziging van de energienormen voor nieuwbouw 
(“BENG”) spreken wij de hoop en verwachting uit dat er zo veel mogelijk energie zal worden 
bespaard.  Zonder strenge energienormen verwachten wij dat de behoefte aan met name 
‘groene’ stroom zal toenemen doordat er meer woningen komen, doordat er meer 
elektrisch gekookt en ‘gestookt’ zal worden (afbouwen aardgas) en doordat elektrische 
mobiliteit wordt aangemoedigd.  Tegelijkertijd verwachten wij dat het aanbod van 
elektriciteit zal afnemen omdat ook voor dit doel er steeds minder Nederlands aardgas 
beschikbaar zal zijn.  Dit kan tot ongewenste prijsstijgingen leiden.  Daarbij komt dat er op 
windstille winteravonden helemaal geen ‘groene’ stroom is, dus bij doorgaande 
‘vergroening’ zal de prijs van elektriciteit ook de kosten van nieuwe faciliteiten voor 
energieopslag moeten reflecteren.  De enige optie lijkt ons om per woning zo veel minder 
energie te gaan gebruiken dat het toch binnen het budget van de meeste huishoudens past.
    Een aantal van ons is er niet van overtuigd dat de voorgestelde BENG zal leiden tot meer 
energie-efficiëntie dan de huidige (oude) regelgeving.  Dat leidt niet alleen tot 
bovenbeschreven financiële problemen voor bewoners en gebruikers van de nieuwbouw, 
maar ook tot een grote behoefte om in landelijke gebieden veel windturbines en 
zonneweides te realiseren.  Hoe zeer dit de samenleving ter plaatse onder druk zet moge 
blijken uit de huidige kritische houding van enkele provincies tegen dergelijke installaties.  
Gebrekkige gebouwisolatie drijft deze zaak alleen maar op de spits.
    We hebben begrip voor de neiging om energiebesparing af te wegen tegen makkelijke 
bouw van veel woningen nu er in de steden grote behoefte is aan met name goedkope 
woningen.  Maar de nieuwe bewoners zullen niet lang blij zijn met een woning die meer 
dure energie verbruikt dan nodig is.  We snappen ook dat u voor de eenvoud en 
rechtsgelijkheid-op-het-eerste-gezicht liever geen aparte normen wilt instellen voor 
tussenwoningen en hoekwoningen of voor woningen waar wel en waar geen zonnepanelen 
op kunnen.  Maar we denken dat een enkele norm die is gericht op de moeilijkste situaties 
zal leiden tot geringe bezuiniging in de vele gevallen waarbij dat wel makkelijk zou kunnen.  
We beseffen ook dat uw ministerie zich niet gebonden voelt om de uitstoot van 
verbrandingsgassen zo veel mogelijk terug te dringen: CO2 is immers een zaak van 
Economische Zaken en niet van u.  Maar de bouw verwacht dat de overheid een coherent 
beleid voert waarbij de verschillen tussen ministeries net zo onbelangrijk zijn als de 
verschillen tussen vervoerders op een spoorwegnet dat Nederland verenigt.
    Enkelen uit onze werkgroep hebben de klankbordgroep bijeenkomsten over BENG 
meegemaakt en verwachten niet dat het huidige ontwerp voor BENG tot een optimale 
energiebesparing zal leiden.  We betwijfelen of BENG in deze vorm recht doet aan de 
intentie van de EU, om door energiebesparing te voorkomen dat steeds meer voor 
verwarming e.d. moet worden betaald, en dat Europa afhankelijk wordt van andere 
mogendheden voor het leveren van brandstoffen.
    We zien uit naar een BENG waar meer vuur van uit gaat.
        Peter Smit        (namens DSO, een samenwerkingsverband van BNSP en NVTL)
 


